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Záznam 
z Kultúrnej komisie, konanej dňa 14. marca 2007 na MÚ Lamač 

 
 
Prítomní: Mgr. Janyšková, Mgr. Čačíková, JUDr. Ondrišová, Mgr. Čanaky, Mgr. 
Ing.Olekšák, Šuhajdová, Ing. Liptáková-Kováčová, Mgr. Vatolíková, Marchalíková, 
Suchalová, Ing. Malík, Greguš, Lipová, Šimončičová, Mgr. Horváthová,  Veselá 
 
Ospravedlnená: M.Mrkvová 
Hosť: Mgr. Keltošová – starostka, Ľ. Ondriš, Mgr. Imrichová  
 
(viď: prezenčná listina) 
 
 
Program: 
 

1. Otvorenie 
2. Žiadosť o poskytnutie dotácií 
3. Revitalizácia ihrísk 
4. Hodnotenie Fašiangových slávností 
5. Hodnotenie akcie k Sviatku žien 
6. Príprava pozdravu k Veľkonočným sviatkom 
7. Zájazdy pre seniorov – informácia 
8. Slovník lamačského jazyka – prizvaný zostavovateľ Ľ. Ondriš 
9. Rôzne 

 
 
K bodu 1 
 
Rokovanie otvorila a viedla predsedkyňa Kultúrnej komisie Mgr. Marta Janyšková. 
 
K bodu 8 
 
Prerokovanie bodov programu bolo v úvode pozmenené. Ako prvý bol prerokovaný bod č. 8 
– Slovník lamačského jazyka. Prizvaný hosť pán Ondriš, podal prítomným podrobnú 
informáciu o príprave tejto práce. V zozname má zachytených 1 700 výrazov z pôvodného 
lamačského dialektu, ktorý vznikol vplyvom rôznych jazykov ako napr. nemčina, maďarčina, 
chorvátčina či čeština. Oslovil KK s požiadavkou o pomoc pri vydaní tohto „slovníka“. 
 
Mgr. Janyšková – KK podporuje túto požiadavku. Je dôležité, aby sa zachytili informácie 
z dejín Lamača. Toto je tiež jedna z foriem, ako sa Lamač môže dostať do povedomia okolia. 
 
JUDr. Ondrišová – podporuje realizáciu tejto  myšlienky. Je to dôležité i pre nových 
Lamačanov poznať pôvod a históriu miesta, kde žijú. Navrhuje, aby bola táto práca vydaná 
samostatne, nie spoločne s pripravovaným Zborníkom piesní a zvykov Lamača. 
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M. Šimončičová – navrhuje aby bol vypracovaný dokument, kde by boli popísané tradičné 
lamačské zvyky, či už pri svadobných obradoch, na rozličné sviatky a pod. Je možné zo 
zdrojov starých lamačanov zohnať aj fotodokumentáciu. 
 
Mgr. Keltošová – navrhuje, aby pri zostavovaní týchto prác bola oslovená kronikárka Dr. 
Škorvanková. Lamač potrebuje takéto práce, lebo sú potrebné ako propagačný materiál našej 
MČ.  
 
Záver: Do budúceho zasadnutia KK predložiť návrh spolupráce p. Ondriša a p. 
Suchalovej (vydavateľstvo).    
 
 
K bodu 2 
 
Komisia odsúhlasila presunutie prerokovania žiadostí o poskytnutie dotácií na najbližšie 
zasadnutie. 
 
Záver: Na aprílové zasadnutie KK pripraviť prehľad poskytnutých dotácií za 
predchádzajúce roky. Vyžiadať doplnenie žiadostí o aktuálne zoznamy členov a výšku 
a termíny členských poplatkov. V zmysle pripomienky p. starostky je potrebné 
v uzatváraných zmluvách zvýrazniť povinnosť predloženia zúčtovania poskytnutej 
dotácie, ktoré je podmienkou poskytnutia ďalšej dotácie. Nebudú akceptované vo 
vyúčtovaniach potvrdenky o úhrade alkoholických nápojov. 
Zabezpečí: B.Veselá – taj. KK 
 
  
K bodu 3 
 
Podrobnú informáciu k bodu „Revitalizácia ihrísk“ podal Mgr. Ing. Olekšák. Komplexne 
spracovaný materiál poskytuje prehľad akcií na najbližšie obdobie. Rozpočet na tieto práce je 
navrhnutý vo výške 500 tis.Sk. 
Rozpočet bude prerokovaný v zastupiteľstve 22. 3. 2007. Na základe rozhodnutia 
z uvedeného zastupiteľstva bude k revitalizácii spracovaný materiál o jednotlivých aktivitách, 
ktorý bude predložený na zasadnutie KK. 
 
 
K bodu 4 
 
Mgr. Janyšková - Fašiangová akcia bola pripravená nie len ako  zábava, ale ako program pre  
mamy a ženy (žijúce bez partnera), ktorých je v MČ Lamač veľa. Rozmanitý program v trvaní 
troch hodín, veľké množstvo cien v tombole, bol v zmysle pripomienok zúčastnených 
hodnotený veľmi pozitívne. Ako negatívum hodnotí pasívny prístup členov KK k príprave 
akcie. Verí, že v budúcnosti budú členovia KK aktívnejší, pretože pri príprave a realizácii 
akcií organizovaných KK je potrebná pomoc. 
 
Ing. Malík – robil súkromný prieskum spokojnosti s uvedenou akciou. Zistil nasledovné: 
program študentov - výborne, cimbalová muzika – výborne, country – slabší, kúzelník – 
slabý. 
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Mgr. Ing. Olekšák – akciu považuje za vydarenú a verí, že sa založila nová tradícia 
fašiangových zábav. 
 
 
 
 
K bodu 5 
 
Mgr. Ing. Olekšák – zúčastnil sa „Slávnosti žien“, ktorú hodnotí ako veľmi vydarenú. 
Program bol zostavený na úrovni. Oceňuje prácu p. Veselej  a p. Greguša, ktorý sa svojim 
speváckym umením stal hviezdou lamačských žien. Film, ktorý vybrala Mgr. Janyšková mal 
veľký úspech – kino doslova praskalo „vo švíkoch“.  
 
Mgr. Keltošová – hodnotí akciu pozitívne. Mnohým sa neušli sedadlá ani dodané stoličky tak 
sedeli na schodoch. Zaujímavé boli informácie Dr. Škorvankovej o slávnych ženách Lamača. 
Ženám sa páčil program, film, občerstvenie i malé darčeky, ktoré sa pre vysokú účasť 
v pondelok ešte dokupovali.  
 
 
K bodu 6 
 
Mgr. Janyšková -  Podklady pre vydanie Veľkonočnej pohľadnice zatiaľ nie sú. Pohľadnica 
by mala obsahovať pohľad na Lamač a nápis „Veľkonočný pozdrav z Lamača.“ 
 
M.Šimončičová – navrhuje, aby pohľadnica obsahovala  okrem záberu na Lamač aj obrázok 
detí v lamačských krojoch. Vhodné miesto je momentálne priestor okolo kostola sv. Rozálie. 
Krásna rozkvitnutá príroda s krojovanými deťmi je pekný motív na veľkonočnú pohľadnicu. 
 
Záver: Fotografický materiál s navrhovanou tematikou a predložiť na MÚ. Zabezpečí: 
M.Šimončičová, Mgr. Čačíková. 
 
 
K bodu 7 
 
Mgr. Janyšková – podala podrobnú informáciu o pripravovanom zájazde pre seniorov. Zájazd 
sa bude konať dňa 21. apríla 2007 (sobota) na trase Bratislava – Hlohovec, hvezdáreň – 
Červený kameň. Sprievodcovia sú zabezpečení na mieste.  Druhý zájazd v poradí sa 
pripravuje na Skalický trdlofest a to v mesiaci máj 2007. Tretí – posledný z jarných zájazdov 
sa plánuje zabezpečiť do zahraničia – Termálne kúpalisko v MR. 
 
Záver: Príprava zájazdu: objednávka autobusu, poistenie účastníkov,  príprava a 
vyvešanie informačných letákov, evidencia prihlásených – zabezpečí: B. Veselá 
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K bodu 9 
 
Rôzne: 
 

- Mgr. Janyšková – informácia o pripravovanej akcii : Súťaž o najdivokejší look. KK 
odsúhlasila návrh informačného letáku, pripraveného p. Veselou. Termín akcie bol 
schválený na dňa 31. marca 2007 (sobota) o 15.00 hod. Miesto konania: 
Malokarpatské námestie. Ozvučenie námestia a hudobnú produkciu z CD nosičov – 
zabezpečí p. Pinka.  Pre zúčastnených pripraviť nealko nápoje a ceny (pre všetky deti).  

- Mgr. Čačíková – predložený návrh na zmenu – doplnenie plánu akcií KK na rok 2007. 
Vzhľadom k tomu, že nebola pozvaná na zasadnutie KK, kde bol prerokovaný 
a schvaľovaný program KK na rok 2007 predkladá nový návrh a žiada 
o zakomponovanie do už schváleného programu. Nevidí problém v akciách pre 
seniorov, nie je proti, ale žiada adekvátne množstvo akcií pre ostatné kategórie. 
Navrhuje napr:   

- 1. sobota vystúpenie pre deti (divadielko, koncert) 
- 2. sobota koncerty pre mladých 
- 3. sobota zájazd pre mamičky na materskej dovolenke. Nie sú v pláne spoločné akcie 

pre rodiny. Urobila predbežný prieskum akcie „dámska jazda“ a zatiaľ má 
prihlásených 35 mamičiek. Navrhuje to tak na základe toho, že mamičky malé deti 
zveria do výchovy otcom alebo starým rodičom a pôjdu si oddýchnuť. Robia sa 
zájazdy len pre seniorov a neberie sa do úvahy, že mamičky na materskej dovolenke 
sú unavené a sociálne izolované. Potrebujú si touto formou oddýchnuť a vypnúť zo 
svojich problémov. 

 
Tento názor vyvolal búrlivú diskusiu: 
 

- JUDr. Ondrišová – ako žena – matka dvoch malých detí nechápe túto požiadavku. Na 
materskej dovolenke sa necítila izolovaná. Prečo sú mamičky na materskej dovolenke 
sociálne izolované? Prečo by sa zájazdu, ktorý by bol organizovaný v sobotu, čiže 
voľný deň mali zúčastňovať len mamičky na materskej dovolenke?  Zvyčajne voľné 
dni sú potrebné na to, aby rodina bola spolu! Jeden zájazd do roka vyrieši problémy? 

- Mgr. Čačíková – stretáva sa s mamičkami na námestí a vie aké majú problémy. 
Väčšina mladých rodín má len jedno auto, ktoré si zoberie manžel cez týždeň do práce 
a tak mamičky sú izolované len v MČ a nemôžu ísť mimo.  

- Ing. Malík  - ako muž, otec a starý otec má na to podobný názor ako JUDr. Ondrišová. 
Nechápe prečo sa k tejto téme opäť vraciame, keď bol riešený na minulom zasadnutí. 
Odsudzovať, že sa seniorom pripravujú ročne štyri zájazdy považuje na necitlivé. 
Nemá pocit, že sa im dáva viac ako ostatným vekovým kategóriám. 

- J. Greguš – mamičkám na materskej dovolenky by mali pomáhať hlavne otcovia detí. 
Je to povinnosťou každého otca. Aj on pomáhal svojej manželke. Nemôžeme 
organizovať zájazd len pre mamičky na materskej dovolenke. Ostatné matky by sa 
mohli ohradiť. Veď aj matky starších detí môžu byť unavené. 

- Mgr. Imrichová – pripomenula, že akcie  KK musia zastrešovať všetky vekové 
kategórie. Takisto nemá zatiaľ presunuté financie do svojej komisie. Mala by byť 
snaha viac vzájomne spolupracovať.  

- Mgr. Ing. Olekšák – je to chaotické, pretože na jednej strane je zo strany Mgr. 
Čačíkovej vytýkané, že sa neorganizujú spoločné akcie  a na druhej strane požaduje od 
MČ zorganizovanie „dámskej jazdy“ celodenného zájazdu pre mamičky do „vodného 
sveta“. Má pocit, že kategória malých detí nie je ukracovaná. V minulosti bolo 
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organizovaných mnoho akcií výhradne len pre deti. To, že sa týchto akcií matky 
s malými deťmi nezúčastňovali nie je problémom KK. Detskému centru „Obláčik“ sa 
vychádza zo strany MČ v ústrety tým, že nemusia platiť nájomné, každoročne im je 
poskytnutá dotácia.  

- Mgr. Vatolíková – navrhuje, vzhľadom k tomu, že sa KK vytýka poskytovanie väčšej 
čiastky  financií z rozpočtu pre kategóriu seniorov, aby bol vypracovaný prehľad 
čerpania za posledné obdobie pre jednotlivé kategórie. 

- P.Šuhajdová – pripomenula, že ani pri príprave ani na samotnej akcii „Fašiangy“ sa 
nikto z mladých, či už nečlenov alebo členov KK nezúčastnil. 

- M. Šimončičová – dotaz, či po schválení rozpočtu bude možné, aby sa financie počas 
roka prerozdelili na iné akcie. 

- Mgr. Keltošová – v snahe uzavrieť túto  diskusiu pripomenula, že mala rokovania, na 
základe ktorých požiadala Mgr. Čačíkovú, aby bol z predložených návrhov programu 
urobený prienik. Všetci majú nárok na peniaze z KK. Ak sú spracované dva návrhy 
mal sa vypracovať časový a vecný harmonogram. Je nevyhnutná vzájomná 
komunikácia pri navrhovaní a spracovaní jednotlivých akcií. Všetky akcie, ktoré sa 
pripravujú v našej MČ by mali byť v spolupráci s ostatnými komisiami. Po 
stretnutiach s Mgr. Čačíkovou, Mgr. Janyškovou a Mgr. Imrichovou očakávala, že 
bude lepšia spolupráca. S ľútosťou zistila, že sa tak nestalo.  

- Mgr. Čačíková – pripraví podobný návrh a otvorí ho na nasledujúcej KK. Ďalej 
navrhuje, ak je finančný problém, aby sa pripravovali divadelné predstavenia pre deti 
s vyberaním vstupného. 

- KK rozhodla, aby bola pokusne urobená takáto akcia. Výsledok bude vyhodnotený 
a na základe neho sa bude pokračovať ďalej. 

 
Tým bol program KK vyčerpaný a zasadnutie ukončené. 
 
 
 
 
 
 
Nasledujúce zasadnutie RR  sa uskutoční dňa 11. 4. 2007  o 17,00 hod.   
 
 
Schválila: predsedníčka KK Mgr. Marta Janyšková 
 
 
Zapísala: tajomníčka KK Blanka Veselá 
 
V Bratislave, 15. marca 2007 


